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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 18. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 09. septembra 2020 

 
Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut v zasadačke mestskej 

rady pri zohľadnení všetkých pripomienok a odporúčaní Regionálneho úradu verejného 
zdravotníctva so sídlom v Košiciach vzhľadom na riziko šírenia nákazy nového koronavírusu 
a ochorenia COVID-19. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prezentovaných 15 starostov. 

Z rokovania ospravedlnil starostu MČ Kavečany p. Balčíka. 
Privítal na rokovaní primátora mesta Košice Jaroslava Polačeka a pani námestníčku 
primátora Luciu Gurbáľovú a tiež zástupkyňu riaditeľa MMK p. Kažimírovú.  

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Navrhol pred bod č. 1 doplniť bod, 
o ktorom bude informovať pani námestníčka primátora.  

 Zo strany starostov žiadne pripomienky neodzneli, preto dal hlasovať o upravenom 
programe. (pozn.: hlasovalo sa hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 1 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Iveta Šimková a Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

- - - 
 
Bod č. 0/1 
Informácia pani námestníčky primátora mesta 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Odovzdal slovo pani námestníčke. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora: V pondelok, t. j. 14.09. sa má uskutočniť Galakoncert 

Košice 2020 a všetci ste srdečne pozvaní. Vzhľadom na to, že sme dostali nejaké otázky 
aj od vás, aj od poslancov MZ, tak podám vysvetlenie, že toto podujatie sa koná ako 
poďakovanie za úspešné zvládnutie prvej vlny pandémie, pretože sme po prvej vlne 
skutočne mali veľmi dobré čísla, štatisticky sme žali úspechy v rámci všetkých miest na 
Slovensku a cítili sme, že treba poďakovať všetkým inštitúciám, ktoré boli nápomocní 
mestu Košice a samozrejme aj vám, ako starostom mestských častí. Zároveň chceme, 
aby toto podujatie podporilo kultúrnu obec, ktorá naozaj koronakrízou utrpela najviac a 
nemohla realizovať svoje projekty. Berte to prosím ako poďakovanie aj vám za to, že v 
rámci súdržnosti a spolupráce sme tú situáciu zvládli a celý koncert má byť aj 
povzbudením a motiváciou. Nevieme, čo príde, čo nám prinesie druhá vlna, tak má to 
byť aj taká motivácia do ďalšej spolupráce, aby sme nepoľavili a navzájom si pomáhali 
aj tých ďalších mesiacoch, ktoré prídu. Súčasťou galakoncertu je odovzdávanie 
deviatich Plakiet primátora pre 9 inštitúcií, ktoré boli v tej najbližšej spolupráci v rámci 
koronakrízy a samozrejme jednou z týchto inštitúcií je aj Rada starostov. Chceli by sme 
odovzdať ocenenie aj vám a poďakovať sa vám aj za tú spoluprácu, aj za to, že v tých 
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mestských častiach sa tie opatrenia zvládli a aj vďaka tomu sme mali potom tie čísla 
dobré. Neviem, čo by vás ešte v tejto súvislosti zaujímalo. Ste sa pýtali, že z akej 
položky a koľko to bude stáť a či je to v rámci pandémie vhodné, atď. Sú to peniaze, 
ktoré v rozpočte sú, neboli odnikiaľ presúvané a nie je to žiadny navyšovaný rozpočet. 
Sú to položky, ktoré boli určené na kultúrne aktivity, ktoré boli v rámci koronakrízy 
zrušené v tom prvom polroku. Je to naozaj produkcia, ktorá by za iných okolností stala 
oveľa viac, my sme to aj v rámci tých šetrných opatrení zvládli a malo by to stáť do 
18 tis.. Vystupovať budú napr. Cmorík, Fragille, Adamec, budú spievať spevácke zbory, 
atď. a budú veľmi pekné svetelné efekty, ktoré by mali pozdvihnúť celú myšlienku. Ja 
vás ešte raz v mene vedenia mesta všetkých srdečne pozývam. Je tu aj taký nápad, že 
keď budeme symbolicky ďakovať vám, ako starostom a tú plaketu by sme symbolicky 
odovzdali samozrejme predsedovi Rady starostov, ale je tu aj taký nápad, že by sme 
naozaj na tom pódiu mohli byť všetci, ak by ste mali záujem, že by tam tí starostovia 
prišli na to pódium, aby to mesto videlo že, je to aj vaša zásluha a zásluha celej tej 
spolupráce, že pandémia bola v tej prvej časti zvládnutá a že si držíme navzájom palce a 
budeme spolupracovať aj v tých ďalších dňoch. Ešte chcem k tomu povedať jednu vec, 
že denne komunikujeme s RÚVZ a celý galakoncert bude realizovaný v zmysle 
všetkých opatrení, ktoré sú nám predložené, že ich musíme dodržať. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Naozaj ďakujeme za pozvanie, pani námestníčka. Otváram 

diskusiu. Môžem poprosiť, starostovia, minimálne ak viete, komu treba poďakovať, aj 
menovite, aby o tom informovali.  

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Sme pri tých oceňovaniach, tak kolega z referátu 

civilnej ochrany žiadal, aby sme dali zoznam tých, pre ktorých doporučujeme, aby bola 
udelená medaila v rámci opatrení COVID-19 v prvej etape a ja som mu ten zoznam dal. 
Preto sa pýtam, čo vlastne chcete vedieť, aké máme dať mená? Teda z akého pohľadu to 
myslíte, aby tam na tom koncerte tým ľuďom bolo poďakované? Menovite komu?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte, naozaj ja by som vás tiež vo svojom mene poprosil, 

ak naozaj budete v Košiciach, aby ste prišli, bude to pekná akcia. Naša vízia bola, že vás 
poprosíme na Rade starostov, aby vy ste určili spomedzi seba možno jedného, ktorý by 
v mene vás všetkých to urobil, ale potom sme si uvedomili, že bolo by to nepekné a 
určite je lepšie, spravodlivejšie a správne, keby ste prišli všetci. Samozrejme pán 
predseda by to nejakým spôsobom zároveň aj poďakovanie za vás všetkých urobil a 
v tom svojom poďakovaní, aby neopomenul možno na niečo, čo svojimi očami nevidí, 
lebo to bolo v mestskej časti inej, či osoba, či vec, či niečo, aby vedel si to lepšie 
pripraviť. Myslím si, že je to lepšie ako moderátor, keď to Janko vypovie za vás slovne. 
Jeho príhovor mu radi pomôžeme pripraviť, ale aby tam bolo možno niečo, čo by vás 
mrzelo, keby tam nebolo.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Aby to bolo vystihnuté, okrem ľudí, lebo tí budú 

spomenutí, minimálne veci, ktoré boli zabezpečené, procesy, ktoré sa robili, náročnosť 
ktorá tam bola a možno nebezpečenstvo, ktoré hrozilo. Teda, aby sme aspoň vystihli tú 
podstatu.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora: Len na dovysvetlenie tejto situácie. Tie mená sme 

chceli kvôli tomu, že mesto chce mať prehľad o týchto osobách, ktoré boli takto aktívne 
na pomocné a tým budeme ďakovať špeciálne nejakým prijatím v Historickej radnici. 
Teraz počas galakoncertu budeme ďakovať RÚVZ, záchranárom, policajtom štátnym, 
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mestským, atď., čiže naozaj celým kolektívom, ktoré sa najviac podieľali na tom 
úspešnom zvládnutí a okrem iného tam budú zastúpení aj dobrovoľníci a teda aj vy, ako 
starostovia. Takže teraz sme to poňali v takom väčšom gala a tým konkrétnym osobám 
budeme ďakovať potom. Nájdeme spôsob a formu. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pekne, ak nie sú ďalšie otázky, dovoľte mi 

ukončiť tento bod a aj bez hlasovania ho zoberieme na vedomie. 
- - - 

 
Bod č. 1 
Poskytnutie bezúročných návratných finančných výpomocí územnej samospráve 
na kompenzáciu výpadku podielových daní spôsobených negatívnym vývojom 
hospodárenia miest a obcí v zmysle uznesenia Vlády SR č. 494 zo dňa 12.08.2020 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Takže možno pristúpiť k oficiálnemu bodu z pozvánky, k 

bodu číslo 1, a to je poskytnutie bezúročnej návratnej finančnej výpomoci územnej 
samospráve na kompenzáciu výpadku podielových daní spôsobených negatívnym 
vývojom hospodárenia miest a obci v zmysle uznesenia vlády. Poprosím uviesť 
samotný bod pánom primátorom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dovoľte, aby som to uviedol. Starostovia, ktorí sú zároveň 

poslancami problém trošku poznajú. Mali sme to aj na mestskom zastupiteľstve, kedy 
MZ sa hlási k tomu, aby mesto Košice využilo možnosť zobrať bezúročných návratných 
finančných prostriedkov, ktoré vláda ponúka. 13. augusta vláda schválila, že celá 
samospráva má nárok podľa istých vzorcov, prepočtov na tento mimoriadny finančný 
príspevok, ktorý je však návratný, ale bezúročný. Pre mesto Košice tá suma vychádza 
5,9 milióna Eur, avšak v metodike, ktorá nám bola doručená a my zároveň máme prijaté 
uznesenie, že môžme žiadať do 6 mil. Eur, lebo sme už predpokladali, že tá suma bude 
niekde takto, je povedané, že mesto Košice ako inštitúcia má nárok na sumu niekde 
okolo 5,2 milióna Eur a tých zvyšných 600 tis. a niečo Eur si majú žiadať mestské časti. 
Jedná sa o úver, ktorý má byť splatný o 4 roky, tzn. v roku 2024 v prvej štvrtine 25 % a 
potom každý rok zvyšných 25 %. Teda 4-krát po 25 %. My sme trošku ostali poviem 
pravdu zaskočení tou metodikou, ktorá bola určená nie preto, že by sme nechceli, aby 
ste to administrovali, ale tie dôvody nám neboli do dnešného dňa nejakým spôsobom 
vysvetlené. Je to balík 600 ti. Eur a každá MČ, myslím, že vám kolegovia poslali aj 
tabuľku, každá MČ má nejaký nárok a my od tohto stretnutia očakávame len jedno - či 
viete prijať ako starostovia konsenzus, že do toho idete a vtedy je to v poriadku. Ale ja 
osobne by som bol smutný, keby z 22 starostov povedali 5-ti, že si to urobia a zvyšných, 
možno 400 tis. Eur by ostalo nedočerpaných. Tomu by sme radi zabránili a dôvodov 
môže byť niekoľko. Ja sa osobne obávam a prosím, fakt, neberte to teraz ani zle, ani sa 
nechcem nejak dotknúť, ale viem si predstaviť, že o 4 roky sa zabudne aká situácia bola, 
tie bezúročné pôžičky budú vonku, mestské časti ich začnú splácať a v istom momente 
na mestskom zastupiteľstve sa schváli, aby to mesto opäť dofinancovalo. To sa môže 
stať. Prosím naozaj, veľmi, veľmi opatrne to hovorím, ale politika je taká a teda na 
jednej strane mesto to nezadministruje, tie peniaze zoberiete, som rád. Na druhej strane, 
budete ich splácať a mesto ich mohlo mať a ešte druhýkrát ich prípadne zaplatí. To je 
taká obava a chceli by sme aj na tomto stretnutí vylúčiť do budúcnosti takéto konanie. 
Ale ak by veľká časť starostov do toho nešla, tak je pre nás naozaj zbytočné, aby sme 
nečerpali a nepokúsili sa ministerstvo presvedčiť, aby to mesto naozaj celé 
zadministrovalo a v rámci rozpočtu urobilo také úpravy, aby ste sa k tým peniazom 
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dostali. Naozaj, toto je úprimné, netreba za tým nič hľadať a k tomuto by mala viesť 
možno debata. A pani Kažimírová, aby vysvetlila ešte to, čo ona pozisťovala, keď 
telefonovala na ministerstvá, keď riešila veci, ako to vlastne vyzerá, prípadne, aké máte 
termíny. Žiadosť treba poslať do 31. októbra. Čerpanie tam má tiež nejaké pravidlá.  

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: My sme vám posielali informáciu, všetkým 

starostom asi pred dvoma týždňami, tam bol link na stránku, na ktorej sú všetky 
informácie ohľadom schválenia návratnej finančnej výpomoci zverejnené. Takže máte 
možnosť si ich prečítať. Je to tam dosť všetko zrozumiteľne a jasne popísané. Z tých 
základných informácií je, že tú žiadosť treba podať najneskôr do 31. októbra, aby ste 
mohli čerpať, následne na to sa podpisuje zmluva o návratnej finančnej výpomoci a 
čerpanie prostriedkov je do 31. decembra. Musia byť dovtedy vyčerpané s tým, že 
môžete tie prostriedky použiť na refundáciu výdavkov na samosprávne funkcie, ktoré 
vznikli od 1. 1. 2020, čiže aj spätne na to, čo ste už financovali. Splatnosť je tak, ako 
povedal pán primátor, o 4 roky s tým, že budú splatné tie pôžičky na 4 roky v 
rovnomerných splátkach po 25 %. Ono sa to v tom materiáli nepíše, ale takú informáciu 
máme, že by mohli byť rovnomerné, ak si to nestanovíte inak. Ja som mala za úlohu 
zistiť, že prečo vlastne sa to zadministrovalo tak, že nemôže mesto čerpať celú sumu 
toho výpadku, tých necelých 6 mil. Eur, ale že to ministerstvo rozdelilo tak, že 5,3 mil. 
mesto a zvyšných 650 tis. je rozdelených pre mestské časti. Tak viac-menej nebolo mi 
to úplne konkrétne vysvetlené, ale bolo mi povedané doteraz z toho, čo som zisťovala, 
že je to tak a má MČ možnosť a právo čerpať si túto pôžičku a nebudú to nejakým 
spôsobom meniť a máme z toho vychádzať, že mesto bude môcť čerpať len tých 5,3 a 
mestské časti majú možnosť čerpať tých 650 tis. Eur.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len doplním - mesto má dnes už žiadosť a všetky veci 

pripravené na odoslanie, ale sme to stopli, tú sumu 5,3, aby sme dnes povedali, čo ďalej 
a buď každý to urobí sám, alebo si povieme a dáme nejaké termíny, aby sme prípadne 
niečo skúsili vybaviť alebo potom nie. Čiže naozaj, ani ja osobne neviem, čo je správne 
a čo lepšie. Fakt sa treba o tom otvorene porozprávať. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pekne, zaznela informácia a neviem či dnes bude 

ten deň, kedy sa rozhodneme. To asi ťažko, ale napriek tomu otvoríme diskusiu 
formálne, aby sme sa ubezpečili či je niekto kto má záujem, či niekto vôbec uvažuje 
o tom. Otváram diskusiu. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Je to vec aj miestneho zastupiteľstva, nepochybne a ja 

informujem vás, že mal som rokovanie miestnej rady na Juhu, túto tému som zaradil do 
programu a mám také odporúčanie, aby som to predložil na rozhodnutie miestnemu 
zastupiteľstvu o 14 dní, ktoré sa bude konať. Čo k tomu povedať - sú to isté prostriedky, 
ktoré by mali, teda ten účel je, aby vykryli ten výpadok, ktorý nastal v príjmoch z 
podielových daní. To znamená, že to nepokrýva celý výpadok, ktorí majú mestá a obce 
trebárs aj z vlastných príjmov, čiže napr. z dane z nehnuteľností, z prenájmu 
nehnuteľného majetku, z poplatkov právnych atď., atď.. Keďže ten výpadok nastal a tie 
vitálne funkcie treba zabezpečiť, ja si myslím, že do konca roka pravdepodobne v 
rozpočte mesta nebudú rezervy na to, aby nám tie peniaze, ktoré nám boli krátené z 
dôvodu Covid-19, aby nám boli nejakým iným spôsobom pre naše potreby doplatené, 
pretože nezdá sa, že tak bude dobre. A ja si myslím, že nebolo by správne, aby sme 
dopredu tie prostriedky si akože nepýtali, keď je taká možnosť, je to vec samozrejme 
zmluvy, ak by to prešlo a tú zmluvu treba potom podpísať, kto potrebuje, kto nie, lebo u 
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každého môže byť iná situácia, ale v tomto prípade treba si uvedomiť, že MČ sú 
právnickou osobou a teda hospodária, zmluvy uzatvárajú vo svojom mene, že je to na 4 
roky dopredu nejaká povinnosť, o ktorej sa bude vedieť a preto hospodárenie mestskej 
časti by malo počítať s tým, že raz, v roku 2024 tá povinnosť sa bude musieť aj splatiť v 
jednej štvrtine toho. Čiže to nie sú zase sumy extra vysoké a keď sa to delí deleno 
štyrmi a 4 splátky pri normálnom, triezvom gazdovaní a hospodárení by to mali mestské 
časti vedieť zvládnuť. Ak nie, tak sú na to nástroje potom, ktoré sa používajú aj pri 
iných nesplatených záväzkoch. Ale hovorím, je to vec samozrejme každého, ako to 
zváži a posúdi. Škoda, že to nenapočítali tým spôsobom, ako hovoril pán primátor, ale 
to, že keď sa aj mesto Košice bude usilovať o to, aby ten výpadok z podielových daní 
pre tých 22 MČ, čo sme tam napísaný, aby bol zohľadnený v celom rozsahu v rámci 
výpadku 5,9 miliónov. Nie je isté, ako bude úspešná táto vec, a či to mesto Košice ozaj 
dostane. Kde toto je istota, ktorú nám ministerstvo financií vážne cez uznesenie vlády 
ponúka. Tak, nie je to povinnosť, je to duplicita, ale ja vás informujem, že tú vec dávam 
do zastupiteľstva, lebo ja to nemôžem sám rozhodnúť, aj keď som štatutár, som povinní 
zastupiteľstvo o rozpočtových a finančných veciach takéhoto druhu samozrejme 
informovať. Ako to dopadne to ešte neviem. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja vám chcem tak isto oznámiť, že my už 

máme to prejednané a schválené v našej finančnej komisii na úrovni MČ Staré Mesto 
a tento týždeň pravdepodobne, ak všetko pôjde dobre, to budeme mať aj schválené cez 
miestne zastupiteľstvo.  

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Opýtam sa, že dobre, tak máme 650 tis. pre 22 MČ, čiže 

výška koľko bude? Je to stanovené, dobre. OK.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V podstate je to naozaj na výpadky kryté a kapitálové 

výdavky tam asi nebudú riešené.  
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Čo sa týka MČ Nad jazerom, tak my 

to ešte momentálne nemáme zprocesované, čiže tiež bude nás čakať finančná komisia, 
miestna rada, ale skôr to vidím, že asi nebudeme čerpať.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Malé mestské časti majú nízke sumy, pokiaľ viem. My 

sme sa tak isto o tom bavili zatiaľ iba na úradníckej úrovni a predpokladám, že veľký 
záujem o to nebude. Skôr by sme potrebovali naozaj tie kapitálové výdavky ako bežné, 
naozaj zamestnanci sú s tým spätí, že treba šetriť cash-flow, takže plne sa stotožňuje, že 
zvyšovať zadlženie nie je potrebné.  
Je nejaký návrh, aby sme sa tým zaoberali neskôr? 
 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Pani Kažimírová keďže je prítomná, ja by som sa rád 
spýtal – stále je platné uznesenie z konca februára ohľadom financovania MČ. My sme 
následne prijali nejaký návrh, kde v podstate sme sa správali solidárne aj k mestu v 
mesiacoch apríl, máj, jún a mňa v prvom rade zaujíma, ako sa s týmto vysporiadame? A 
potom ja budem riešiť samozrejme v mestskej časti tieto veci - tiež chystáme 
zastupiteľstvo a zaujmeme k tomu nejaké stanovisko. Ale najprv ho zaujíma toto, ako sa 
s týmto spätne vysporiadame smerom k mestským častiam. 

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Len nerozumiem celkom konkrétne otázke, čo 

konkrétne sa pýtate?  
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p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Myslím si, že každý zo starostov pochopil, čo sa 

pýtam, ale konkretizujem otázku. Dostali sme menej v mesiaci apríl, máj, jún, lebo 
prišiel nejaký list, že 15, 20, 25 %, keď sme starostovia mali voči tomu výhradu, 
následne sme dostali v priemere 10 % každý mesiac menej.10 % menej za 3 mesiace. 
Ako s týmto sa vysporiada mesto? To ma zaujíma, ako nás to zasiahne, či nás to 
zasiahne alebo nie. Plus ešte, pokiaľ sa dobre pamätám, tak v marci bolo niečo 
povedané, asi také, že pokiaľ sa to nejakým spôsobom dofinancuje ten výpadok 
podielových daní, tak že mestské časti budú takisto dofinancované.  

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Ja to celé vnímam tak, že odpovedať defacto dalo už 

ministerstvo. Ministerstvo rozdelilo tie finančné prostriedky výpadku podielových daní 
medzi mesto a mestské časti. Keďže dokopy ten výpadok bol 5,9 milióna, z toho mesto 
5,3 a mestské časti 650 tis., tak logicky z toho vyplýva, že mesto si má možnosť zobrať 
svoj podiel výpadku, mestské časti svoj podiel výpadku a o túto sumu má mesto krátiť 
podielové dane mestským častiam. O tú sumu návratnej finančnej výpomoci, ktorú si 
majú možnosť MČ čerpať. (diskusia mimo záznam) No samozrejme podlieha to 
schváleniu v mestskom zastupiteľstve a bude predložený návrh na piatu zmenu rozpočtu 
- predpokladám, že najbližšie v mesiaci október. My to momentálne spracovávame, ale 
vychádzame z toho, čo povedalo ministerstvo, že my musíme skrátiť podielové dane na 
výšku tej prognózy, tzn. tam z tých 111,5 milióna pôjdeme na 105,3 milióna. To je 
výpadok zhruba 6 %, teda zhruba tých necelých 6 mil. Eur, to bude realita čo my 
dostaneme a zároveň dáme do piatej zmeny tú pôžičku 5,3 milióna Eur a zároveň tých 
650 tis., ktoré nám defacto budú chýbať, lebo pôvodne sme mysleli, že to načerpá 
mesto, tak tých 650 tis. budeme navrhovať krátenie podielových daní mestským 
častiam. Pôvodne v štvrtej zmene bol návrh na krátenie o 850 tis., to bolo nejakých 7 %, 
a keďže ministerstvo tú prognózu upravovalo, že je nižšia, ako sme my pôvodne 
predpokladali, tak bude tá podielová daň pre MČ nie znížená, ako bolo v tej štvrtej 
zmene o 850 tis., ale mala by ísť na 650 tis.. 

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Na margo toho, čo pani 

Kažimírová teraz na konci povedala –ak by žiadalo mesto túto sumu 5,9 tak o 650 tis. 
Eur krátené MČ by neboli? Pochopil som správne? To je jedna vec. Druhá vec - pre nás, 
ako pre mestskú časť s tým, že nemá vysporiadané vzťahy so štátnym rozpočtom, by 
bolo výhodnejšie, aj sme to včera prechádzali na miestnej rade, ak by žiadateľom bolo 
mesto Košice a kompenzácia v rámci samosprávnych činností zo strany mesta by bola k 
mestskej časti.  

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Či tomu správne chápem, pani Kažimírová, lebo 

prišla kríza a mesto v apríli, v máji a v júni krátilo MČ nejaké peniaze, nejaký balík, 
zhruba 10 %. Bolo povedané. A teraz štát povedal, že vám to prefinancujeme cez 
pôžičky, ale mesto navrhuje opäť ďalšie krátenie v zmene, lebo znižujete podielové 
dane, čiže znížite to, čo bolo na začiatku dohodnuté. A mám pocit, ako keby MČ 2-krát 
budú znížené a tá pôžička, ktorú budú môcť žiadať, nerovná sa tomu zníženiu, ktoré 
mesto spravilo. 

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Nie. To krátenie, ktoré ste mali za apríl, máj a jún to 

bolo dočasné krátenie podielových daní, ktoré vám bolo oznámené listom. Zmena 
rozpočtu urobená nebola, čiže my sa teraz musíme tou zmenou rozpočtu vysporiadať s 
tým krátením a to neznamená, že budete mať 2-krát krátené, ale teraz tou zmenou, 
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ktorou by sme navrhovali, v tom krátení 650 tis. už je zahrnuté aj to, čo ste defakto mali 
krátené za tie 3 mesiace. Vy ste za tie 3 mesiace v sumáre dostali o nejakých 313 
tis. Eur menej, ako bol pôvodne schválený rozpočet. A keby tá suma prešla v tom 
objeme 650 tis., tak ešte by vám bolo krátených ďalších 300 tis. do konca roka. A to je 
celé. Nie je tam duplicita, je to vlastne v tom balíku ako keby už zahrnuté, len sme to 
urobili skôr z dôvodu, že práve tie kritické mesiace apríl, máj, jún bol najväčší výpadok 
podielových daní. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Faktická pripomienka. Čiže beriem tak, že doplatené 

financie nebudú tie, ktoré boli krátené. A v podstate prezentujete to tak, že buďme radi, 
že neboli krátené ďalej. Pre mňa je platné uznesenie MZ. Jedno aj druhé. Žiadne iné 
uznesenie zatiaľ prijaté nebolo, rokovanie o štvrtej zmene rozpočtu bolo prerušené. 
Teraz vravíte, že pripravujete nejakú piatu zmenu rozpočtu, no ja neviem... Vrátim sa 
ešte raz k tomu, už som to tu niekoľkokrát povedal, keď sme sa stretli, či už na tejto 
platforme alebo inej platforme - pani Kažimírová, ja nemám iné čerpanie od vás, ako k 
31. 3. 2020. My sa stále nemôžeme vyjadriť k tomu, ako mesto hospodári. Ďakujem. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Faktická pripomienka. Mesto zoberie 5,3 milióna a ja si 

požiadam o pôžičku zo 650 tis., koľko dostanem. Povedzte mi, za tento rok z pôvodne 
plánovaného, čo som narozpočtoval v rámci pôvodne platného rozpočtu, o koľko 
dostanem menej?  

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: O tú sumu pôžičky, ktorú vám vyčlenilo ministerstvo. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Dobre, toto musíme vrátiť. Dohodlo sa, že od mesta 

dostaneme nejaký 27 tis. malé mestské časti. To platí? Dobre - toto dostaneme. Viete, 
mňa to zaujíma kvôli tomu, lebo tie peniaze sú rozpočtované a vychádza mu tak, zostal 
prekvapený, že nejakých 40 tis., čiže mne možno toľko ani v tom rozpočte nebude 
chýbať. Práve preto sa chcem opýtať, lebo ja zoberiem toľko pôžičku, koľko mi povie 
ekonómka, že nám chýba. Predpokladá, že to 41 tis. nebude, ale zoberie napr. 10 tis., 
aby sa lepšie počítalo a mesto mi dá v rozpočte pôvodnom o 10 tis. menej? (pozn.: 
diskusia mimo záznam) O 40 tis. dáte menej? V každom prípade?  

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Áno. Štát to tak určil. Vy ste mali schválený rozpočet, 

celkový objem vyše 12 mil. Eur a teraz štát povedal, že ten výpadok podielových daní 
nedá celý mestu, ale rozdelí ten výpadok medzi mesto a MČ. Logicky mesto nemá 
možnosť žiadať o reálny výpadok necelých 6 mil. Eur, ale len o sumu 5,3 milióna Eur, 
tzn., ten zvyšok, tú ťarchu toho výpadku preniesol na mestské časti a dal možnosť MČ, 
aby žiadali o návratnú finančnú výpomoc. My tie peniaze nedostaneme a teda, keď ich 
nedostane mesto, tak ich nemôže dať mestským častiam. Preto budeme navrhovať 
krátenie o túto sumu. Konkrétne MČ Šaca má presne určenú sumu ministerstvom 
43.606 Eur a o túto sumu vám budeme navrhovať krátenie podielovej dane a vy máte 
možnosť požiadať o pôžičku ministerstvo financií. A samozrejme, ak toľko 
nepotrebujete, nemusíte žiadať nič. Ak si vystačíte s rozpočtom o 43 tis. nižším, tak 
nemusíte... 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Faktická pripomienka. Ešte vás sa chcem opýtať pani 

Kažimírová - je možnosť, aby mesto zadministrovalo za všetky mestské časti? Mali ste 
takú otázku konkrétnu? 

 



8 
 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Áno. My sme sa konkrétne pýtali na ministerstve, či by 
mohlo mesto vrátane mestských časti zadministrovať a požiadať o tú sumu 5,9 milióna, 
odpoveď bola nie. Zatiaľ teda je taká odpoveď.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte doplním - v prípade, že by ste rozhodli dnes 

jednohlasne, že do toho nejdete, ale zaviažete mesto, aby to vybavilo, možno s nejakým 
termínom do 20. septembra, ak sa to nám podarí vybaviť, my to zadministrujeme a nie 
je dôvod krátiť. Ak sa nám to nepodarí do nejakého termínu, ani my nepodáme našu 
žiadosť do toho termínu, tak potom každý pôjde vlastnou cestou. Ja po tomto stretnutí 
volám štátnemu tajomníkovi. My sme im to vysvetlili cez rôzne inštitúcie, že toto je 
hlboké nedorozumenie, čo sa im podarilo vystrojiť. Robia to preto, lebo oni rátajú a 
kalkulujú s tým, že to všetci nezprocesujú a tým pádom šetria peniaze. Na úrovni 
úradníkov je to uzavretá vec, lebo majú metodiku a majú pokyn. Na úrovni štátneho 
tajomníka a ministra tie rokovania ešte budú. Ja sa s ministrom mám stretnúť v 
pondelok a si myslím, že ho presvedčím, ale nemôžem to nahlas povedať. Ja si viem 
predstaviť, ak sa vieme stotožniť, naozaj tu nie je žiadna chuť nejakým spôsobom vás 
okabátiť, ale vidíte, že Furča ani nemôže veľmi, pani starostka Kovačevičová ani 
neuvažovala, že by zobrala. Na úrovni malých obciach sa jedná o sumu 7 – 8 tis. Eur. 
Čiže, keby sme si povedali termín, napr., že do konca mesiaca, pokúsim sa to vybaviť, 
lebo zmysel to má. A potom ešte máme celý október na to, ak to mestu neprejde a sa 
nepodarí, aby ste to riešili vy. Ale bez toho, aby mi Rada starostov nedala nejaké 
uznesenie, ja to neotvorím a ak také uznesenie by nebolo, tak vlastne v priebehu tohto 
týždňa my uzavrieme celý náš proces a žiadosť na tých 5,3 pôjde. 

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Len v tej súvislosti potom, to, čo tu bolo od niektorých 

starostov už prezentované, že si dali schváliť tú pôžičku do svojho miestneho 
zastupiteľstva, tak potom by mali trošku pozdržať tie ďalšie kroky a dovtedy, kým sa to 
nebude riešiť, aby nežiadali o tú pôžičku. Napr. pán starosta Petrovčik to konkrétne 
hovoril, aj pán starosta Hlinka spomínal, že to ide dať do miestneho... To je totižto 
podmienka, že vy všetci musíte mať tú pôžičku schválenú miestnym zastupiteľstvom a 
musíte doručiť v rámci tej žiadosti cez RIS (Rozpočtový informačný systém pre 
samosprávu) aj uznesenie, číslo uznesenia, ktorým ste to schválili. To len upozorňujem 
na to, aby si bol každý vedomý toho, aby do tej doby, kým sa to neuzavrie, aby ste 
nežiadali. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Faktická pripomienka. Ja tomu rozumiem, 

len nerozumiem, prečo by sme mali čakať a pán primátor nedajbože nevyjedná nič na 
ministerstve a budeme všetci nahratí. Nerozumiem, prečo by sme sa nemohli istiť cez 
miestne zastupiteľstvo a aj keď to schváli, to ešte neznamená, že pôjdeme do tohto 
úveru. (pozn.: diskusia mimo záznam) Požiadavka dnes, to je elektronicky 5 sekúnd. 
Počkať... samozrejme počkáme, ale prípravu si urobíme určite.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Takže stanovisko je jasné. 
 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Osobne si myslím, ako náhle, čo i len jediná mestská 

časť požiada, tak už nebude mať význam vybavovať ten celok spoločne, pretože oni 
vzápätí po tom, čo požiadate, okamžite vám posielajú návrh zmluvy o návratnej 
finančnej výpomoci. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická pripomienka. Ja len pre ozrejmenie, lebo 
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žiadosť musí byť vyplnená v RIS a odoslaná. Čiže tento krok nemôžte spraviť. Ale to, 
že si to dáte schváliť v zastupiteľstve môže byť, lebo jednoducho potom dáte, že 
uznesenie nesplnené z dôvodu, že sa dohodlo ináč.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Jednu vec som sa chcel spýtať - účelové 

finančné prostriedky z mesta Košice, ktoré boli uznesením schválené vo výške 40 a 90 
tis., fakticky tie budú naplnené alebo budú krátené? To je jedná otázka. Resp., či mesto 
preplatí v tej výške, ako bolo uznesením prijaté začiatkom roka. 
A čo sa týka tej návratnej finančnej pôžičke - tak či vieme, akým spôsobom 
ministerstvo vypočítalo výpadok do konca roka 2020? V našom prípade mestskej časti 
je to zhruba 20 tis. Eur. Na základe akého kľúča to vypočítalo, pretože vieme, že mesto 
Košice nám malo krátiť 5, 10, 15, 20 percent, nakoniec v priemerne to je 10 % za tie 
mesiace apríl, máj, jún, tzn., ten rozdiel, hovorím za svoju mestskú časť, je 7 tis., čiže 
tých 13 tis. ministerstvo na základe čoho napočítalo? Na základe nejakých podkladov 
od mesta koľko ono nám plánuje krátiť? Lebo v tomto prípade plne súhlasím s tým, 
budeme 2-krát ukrátení.Teraz ešte dostaneme menej od mesta a ešte sme dostali od 
mesta menej na začiatku roka. Toto je také neférové a som rád, že aj pán primátor, to 
takto vidí, že je to v podstate mačka vo vreci, ktorá je nevýhodná. Ale v prvej otázke, 
toto by ma zaujímalo, či by vedela pani Kažimírová povedať, či budú krátené, 
respektíve závisí to na zastupiteľstve, či to schváli v rámci zmeny rozpočtu alebo nie, 
aby tie účelové dotácie 40 a 90 tis., ktoré boli pre malé a veľké MČ odsúhlasené, či 
budú takto čerpané. A súhlasím aj s tým, keby jednotne sme sa dohodli, lebo mesto 
určite bude žiadať o tú svoju čiastku a táto žiadosť, ktorá je, keď sa tam vymení žiadateľ 
a budú tam jednotlivé mestské časti, administratívne nie je problém a bol by som za, 
keby sme takéto niečo pripravili, kde sa zmení len žiadateľ. Nebude mesto Košice, ale 
bude jednotlivá MČ a myslím si, že každý jeden starosta by to privítal a týmto 
spôsobom to išlo. Ale súhlasím, aby to bolo jednohlasné. 
 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Tiež sa chcem opýtať pani 
Kažimírovej alebo pána primátora – keď som to dobre pochopila, ak by sa podarilo 
vedci úplne zprocesovať a teda bude jeden žiadateľ mesto Košice, tým pádom bude 
jeden dlžník centrálny mesto Košice. V tom osobne vidím väčšiu výhodu. Len sa chcem 
opýtať, prišlo by tých 5,9 milióna, či by tie podielové dane neboli v takej výške, ako 
boli plánované, čiže tie mestské časti by čiastočne boli z tej sumy dofinancované? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bola tu dobrá otázka - že aký kľúč? Ten, možnože pani 

Kažimírová povie, ale tiež krúti rukami, lebo my nie sme úplne si istý, ako tie čísla 
vyrátali. Prognózy sa v priebehu mesiacov menili a tieto čísla vychádzali z poslednej 
júlovej alebo začiatok augusta tak, prognózy kde oni ich upravili, tie výpadky znížili, 
aby neboli také veľké, aby sme nemohli tak veľa pýtať. My to vidíme takto, ale to je len 
naša paranoja. Čo sa týka rozpočtu, samozrejme rozhodujú poslanci, ale ten návrh bude 
spravodlivý v tom, aby sme tú podielovú daň vrátili. Ale druhým dychom upozorňujem 
- mesto Košice nemá výpadky len na podielových daniach. My máme väčšie výpadky v 
ďalších našich zdrojoch alebo zvýšených výdavkov. Stále nie je uzavretý dopravný 
podnik - mesačná strata tvorila v tom období milión Eur mesačne. Je tam nejaká trojka. 
Naše mestské podniky, príspevkové organizácie, výpadky na našich vlastných daniach a 
ďalších veciach. Rozprávame nie o milióne, nie o dvoch a tie čísla sa budú prehlbovať 
ešte, lebo sme uzavreli pandémiu číslo 1 a príde niečo ďalšie a tie zdroje budú chýbať, 
čiže druhým dychom dodávam - my nie sme za vodou vyrovnaním podielových daní. 
Tie výpadky sú a na všetkých ostatných frontoch sa ďalej musí šetriť. 
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p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: Aby som to konkretizovala v číslach, tak zatiaľ, keď 

teraz narátavame tú piatu zmenu rozpočtu, tak nám vychádza, že ten výpadok našich 
vlastných príjmov vrátane podielových daní by sa mohol pohybovať niekde okolo 
15 mil. Eur, čiže z tých 15 miliónov, 6 mil. necelých tvoria podielové dane a 
zostávajúca čiastka 9 mil. sú ostatné daňové a nedaňové príjmy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A 7 mil. U. S. Steel. 
 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Áno, veľká suma z toho je 7 mil. U.S.Steel, 

pretože tam kvôli lex korune vlastne daňovník požiadal o prerušenie daňového konania 
a podal odvolanie a do doby trvania pandémie nemôžme v tejto veci konať a nemôžme 
odvolanie postúpiť na finančné riaditeľstvo, čiže vlastne celá vec stojí a dovtedy vlastne 
nemusia daň ani zaplatiť. Predpokladáme, že pandémia, ak bude do konca roka a vláda 
ju vlastne neukončí, tak 7 mil. do konca roka od U.S.Steel neuvidíme. A plus tie ostatné 
výpadky ďalších daní, miestnych daní a administratívne poplatky kvôli korone hlavne v 
tých troch mesiacoch, keď bolo všetko uzatvorené, tak sú ďalšie - dane za zaujatie 
verejného priestranstva, dane za ubytovanie, za komunálny odpad, školstvo bude mať 
výpadky na nájmoch. Dokopy to narátavame teraz a hovorím, že to vychádza okolo tých 
15 mil. Eur spolu. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Faktická pripomienka. Nepochybujem, že tie čísla sú 

reálne, budú reálne doložené aj každý z nás vidí, že aký to má dopad. Ja chcem 
povedať, chcem ísť naspäť, aby sme nemuseli rozoberať teraz celú tú ekonomickú 
situáciu. Tak pokiaľ by mesto požiadalo o 650 tis., aj keby každý mestská časť dostala 
tie peniaze, v podstate o nič nemôžeme prísť, ani nič stratiť. Kto chce ich použije, kto 
nechce ich nepoužije. Úrok z toho neplatí, tak ja len kvôli tomuto hovorím, lebo vznikla 
jediná pochybnosť, že aby sme tie peniaze vôbec dostali. Aby sme ten proces trošku 
urýchlili, aby sa všetci vyjadrili priamo, čiže poďme sa nejak dohodnúť na uznesení. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Čiže dávaš návrh, aby sme jednomyseľne to schválili, aby 

prebralo tú zodpovednosť a žiadosť mesto. Takto to môžem pomenovať, ale aby 
dokončili sme diskusiu. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická pripomienka. Ja by som sa vrátil, 

keď mi viete odpovedať na tú prvú otázku, čo sa týka účelových dotácií. A druhá - 
obavám sa, že tieto žiadosti tak, ako na mestských častiach, tak aj mesto Košice musí 
prejsť schvaľovaním na mestskom zastupiteľstve. K tomu prislúcha aj zmena rozpočtu, 
ako bolo povedané, keď mestské časti požiadajú o toľko vlastne musí byť zmena 
rozpočtu, kde toľko bude ponížené u mestských častiach. Pýtam sa - je plánované jedno 
zastupiteľstvo 19. 10., ak sa pošlú žiadosti a MZ túto zmenu rozpočtu, v ktorej budú 
tieto krátenia, neschváli, čo potom? Takže skôr navrhujem, že do konca roka by bolo 
vhodné, keby boli minimálne 2 zastupiteľstvá mestské, ako len to jedno. (pozn.: 
diskusia mimo záznam) Zasadnutie mestského zastupiteľstva na tento rok na II. polrok 
je 19. 10. 2020, len tento jeden dátum je. Vrátim sa k tej otázke, čo sa týka účelových 
dotácií, či mi vie pani Kažimírová na to odpovedať. 

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa: My zatiaľ do piatej zmeny uvažujeme s tým, ako sme 

uvažovali aj v štvrtej zmene rozpočtu, čiže ju kopírujeme, čo sa týka účelových dotácií. 
To krátenie tam pôvodne bolo navrhované o 395 tis., čiže 27.500 malé a 62.500 veľké 
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MČ. Keď to neprejde, tak samozrejme ostáva pôvodné. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ja by som len ozrejmil niekoľko vecí, ktoré, aby sme si 

povedali na jasno. Rada pre rozpočtovú zodpovednosť nie je nejaký hocijaký orgán, 
ktorý dáva nejaké taľafatky a nenáležité čísla. Znížil prognózu o 6 mil. Bavme sa o 
6 mil., ktoré chýbajú. Tzn., mesto malo dostať 111, ale dostane 105 a niečo. To sú fakty. 
Druhá vec - od februára som sedel na každom zastupiteľstve a snažil som sa na väčšinu 
tých stretnutí, či už Radu starostov, prípadne aj nejaké stretnutia s pánom primátorom 
chodiť. Počúvali sme výpadky 4 mil., 6 mil., 10 mil., 12, 15, 20, 30, 40 miliónové 
výpadky sme počúvali. Teraz tu počúvame zase, že 6 mil., 8, 10, už je 12, pomaly 15, 
lebo nedostaneme z U.S.Steel 7 mil.. Skúsme troška zreálniť... (pozn.: diskusia mimo 
záznam) Výborné, čiže 15 + 7 alebo mínus 7, dobre, sa dohodnite. Ja som počul 
naposledy 15 a 7 ešte U.S.Steel. Principiálne treba si uvedomiť - podielové dane, ak sa 
nemýlim, sú dosť podstatná časť rozpočtu mesta, tvoria asi polovicu. V mestských 
častiach tvoria výraznú časť príjmov. Okrem toho, tak isto aj mestskej časti pokiaľ majú 
nejaké extra peniaze z nájmov alebo ďalších vecí, je tak isto výpadok ako na meste, čiže 
my fungujeme v obdobnom režime s obdobnými problémami. Takže nič v zlom, pán 
primátor, pani Kažimírová, nesnažte sa nás tu nejak presviedčať, aké máte problémy. 
My žijeme v tom istom svete, v tom istom čase a s tými istými problémami a takisto 
tieto isté problémy riešime dennodenne v každej jednej mestskej časti, ďakujem. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Sú ďalšie príspevky? Ak nie, pán starosta zo Šace 

spomínal, že by sme mohli sa dohodnúť, aby žiadosť zadministrovalo mesto Košice. 
Môžeme pristúpiť k takémuto hlasovaniu? Skôr je to odporúčanie, aby sa mesto 
pokúsilo o žiadosť, lebo ak nie, potom, zorganizuje to každá mestská časť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Len aby som neriešil niečo, o čo záujem nie je.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Čiže nie o administrovaní, ale skôr o tom, kto by mal 

záujem – predbežný záujem zisťujeme. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Keď chceme prijať takéto rozhodnutie, tak by 

bolo možno vhodné dať to nejakou online formou hlasovania, lebo nie sú nejakí 
starostovia a plus potrebuje rozprávať so svojimi poslancami, lebo takáto právomoc z 
ministerstva im bola daná a ja nechcem jednostranne rozhodnúť bez toho, aby som 
vedel a priznám sa, že ani neviem momentálne, či vôbec chceme čerpať alebo nechceme 
čerpať.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Tak hlasujeme o predbežnom záujme, aby som to 

zredukoval. Nie záväzné stanovisko pre mesto Košice, ale predbežný záujem, kto by 
chcel čerpať. Môžeme to takto formulovať? (pozn.: diskusia mimo záznam) Hlasujeme, 
ale jednoznačne - kto chce administrovať sám za seba. Takto budeme hlasovať, dobre? 
Rozhodnutie musí byť jednoznačné, aby sme hlasovaním zistili prieskum. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Ak sa teda rozhodnú mestské časti, že nebudú 

žiadať samostatne, ale požiadajú alebo poveria mesto, aby pokúsilo sa dosiahnuť 
konsenzus s ministerstvom, budú mať MČ do konca roka vyrovnané zadržané 
prostriedky?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Máte niekoľko zdrojov. Jeden zdroj je definovaný podielovou 
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daňou na mestskú časť a potom sú v kapitole Verejnoprospešné práce a potom kade-
tade sú v rozpočte rozlietané ďalšie peniaze prirodzene. Ak nepožiadate a my 
nedostaneme, zdroje vám nevieme dať. Mne vychádza naozaj logicky a hlavne je 
jednoznačné z tejto diskusie, že z 22 starostov sa nájdu nejakí, ktorí žiadať nebudú. A 
teda o tie peniaze prídeme na všetkých frontoch a im naozaj vychádza rozumnejšie 
urobiť to a dať to. Ale netlačte ma prosím do rozhodnutí, čo bude s verejnoprospešnými, 
čo bude s účelovými a prípadne ďalšími rozpočtovými kapitolami, lebo rozpočet je živý 
a stále sa šetrí, stále je ešte pred nami, či sa nám podarí, žiadať tie priame náklady na 
Covid, ktoré boli v objeme 2,4 a zahŕňajú aj vaše peniaze - dodané tabuľky. Má 
informáciu, že cca polovica by mohla byť veľmi rýchlo dotiahnutá papierovačkami 
a vybavená. Čo sa týka podielových, jednoducho mne je ľahšia predstava, hovorím za 
seba ako človek, nie ako mesto, viem sa ľahšie stotožniť s tým, ak to zprocesujeme a to 
dáme, ako keby to skončilo tak, že ostanú peniaze nevybavené. Na jednej strane 
nemáme dosť a teda niekde to krátenie budeme musieť vymyslieť a ten kľúč bude zase 
zložitý, lebo jeden požiadal, druhý nepožiadal. Ako to budeme robiť? A po druhé ja sa 
obávam, čo ako to bude o 4 roky, lebo keď si to požičiate, tak o 4 roky sa niekto spýta, 
že my tu máme nejaké splátky, nemohlo by mesto to za nás potiahnuť? Ja som, aby sme 
sa pokúsili o to. Nebudem za vaším chrbtom jednať a meniť stanoviská, keď boli aj 
verejne publikované, aby sa to zmenilo. A teda, ak to mesto zprocesuje, tak ak ste mali 
nárok na 600 tis., tak ich dostanete. Ak budete žiadať tak 600 tis., ktoré mesto 
nedostane, škrtne. A budem to verejne takto komunikovať a netlačte mesto, aby neškrtlo 
niečo, čo mohlo mať a nedostalo. Je naozaj nelogické a hlavne keď viem, že sú medzi 
vami takí, ktorí nemôžu čerpať alebo majú také projektové zámery, že ich to čerpanie 
blokne. Ak chceme, aby ten rozvoj nejak išiel, tak len urobíme zbytočne disproporcie 
medzi vami a jednoducho sa to v budúcnosti vráti, že jeden zasa je privilegovanejší, 
druhý menej. Aby bol mier, je podľa mňa toto rozhodnutie, ale naozaj si myslím, že je 
správne, aby to bolo rozhodnuté všetkými, ktorí tu ste. To, keď niekto neprišiel, riešiť 
nebude. Akonáhle dohoda nebude jasná, do tej vojny nemá chuť ísť, lebo toto sú 
vybavovačky, stretnutia, cesta do Bratislavy, kde môžeme riešiť niečo hodnotnejšie 
možno, ale aj toto treba vyriešiť. Veľa som rozprával a neviem, či som dal odpoveď. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Faktická pripomienka. Ja napr. nie som v tej pozícii, že 

by som tú pôžičku potreboval. Vedel by som si tie schodky vykryť z vlastných rezerv. 
Ale ja uvažujem tak, že pokiaľ len pár z nás chce, že potrebuje ten úver, lebo nedokáže 
to preklenúť, myslím si, že nikto z nás o nič nepríde, keď to vybaví mesto, aj keď tie 
peniaze dostaneme my od mesta. V podstate to nebude naša pôžička, bude to pôžička 
mesta. Dobre hovorím? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Chceme, aby to bolo, že mesto zoberie 5,9 a ako plné zobralo, tak 

to plné prerozdelí.  
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Faktická pripomienka. Čiže aj objektívne príčiny, ktoré 

bránia niektorým z vás zobrať ten úver, my nemôžeme nič stratiť. V podstate každý 
peniaze dostane - keď chceš ich použiješ, keď nie, necháš ich tak.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Peniaze musia byť minuté minimálne do konca roka, čo práve to 

je veľmi zásadné. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická pripomienka. To som chcel 

povedať, že poskytnuté finančné prostriedky možno použiť do konca tohto roka, čiže 
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predpokladám, keď žiadosti pôjdu do konca októbra, zmluva podpísaná v priebehu 
novembra, peniaze nabehnú koncom novembra, ostáva nám necelý mesiac, keď vieme, 
že zúčtovanie je v polke decembra. Na druhej strane tieto finančné prostriedky sa dajú 
použiť aj na refundáciu nákladov od začiatku roka, tzn. aj na tie náklady, ktoré 
samospráva mala ešte pred podpísaním tejto zmluvy, teda dá sa preplatiť aj ten rozdiel, 
resp. tie finančné prostriedky, čo boli začiatkom roka. Mám takú otázku, má informácie 
a možno ich aj pán primátor má, že je návrh na Vláde Slovenskej republiky, že má byť 
kompenzácia na osobu, na obyvateľa po 25 Eur. Pýtam sa, či nebude, keď mestské časti, 
mesto prijme takúto návratnú finančnú výpomoc, či to nebude potom na obmedzenie. 
Nie je to zatiaľ schválené, ale pre ich MČ to je napr. 70 tis. Eur, tzn. tých 20 tis. nie a 
tamto bude dotácia, ktorú nemusím vrátiť. Čiže, máte takéto nejaké informácie?  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pekne. Neviem či pán primátor má tu informáciu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Ešte jedna zákulisná informácia, aby sme boli úplne 

objektívní a ste poznali úplne všetko. Ministerstvo sa nemá chuť ponáhľať, všetko 
zprocesovať načas, lebo vie, čím neskôr sa to zprocesuje, tým sa menej peňazí minie. A 
to je asi aj dôvod prečo to prišlo na MČ, lebo ráta sa, že to vedia ušetriť. To je asi také 
jediné logický vysvetlenie. Čo sa týka tých 17 Eur alebo 27, možnože sa mýlim, tú 
informáciu sme zachytili, je to návrh skupiny poslancov za SMER a HLAS, nie som si 
istý, ministerstvo o tom nechce ani počuť, Heger sa tomu bráni. Na druhej strane si 
viem predstaviť pred chvíľkou odišiel z magistrátu pán Tréger, predseda ZMOS. Určite 
je to lákavé pre všetku samosprávu, aj ja by som bol rád, keby sa to podarilo, aj osobne 
Pellegrinimu poďakujem, kedy vybavil 27 a ten lobing bude veľmi silný, ale 
domnievame sa, že neprerazia.  

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Faktická pripomienka. Podľa môjho názoru, aby sme to 

nejakým spôsobom ukočírovali, my by sme mohli mesto oprávniť, nech žiada aj za nás 
tie prostriedky. Ak nebude výsledok pozitívny, my do 31. októbra máme ešte časový 
priestor požiadať, každá mestská časť za seba, o túto výpomoc. Ak tak neurobíme, tak 
môže byť, že mesto Košice bude mať výsledok známy možno až po 1. novembri a my 
už nebudeme mať možnosť do toho potom vôbec vstúpiť. Čiže my určite tu s kolegom 
zo Starého Mesta sme povedali, že ideme teraz do toho, neznamená, že tie žiadosti 
podáme hneď po schválení v miestnom zastupiteľstve. Určite, keď sa tak dohodneme tu, 
vieme počkať s tým podaním žiadosti do konca októbra podľa výsledku, aký uhrajete na 
ministerstve.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže, ak sa to do 31. nevybaví, tak si každý ide sólo. A je to 

čitateľné. Ale to by som do uznesenia možno nedával, berme to ako druhé, aby som 
mohol ministrovi ukázať toto. Poprosím, nech sú to dve samostatné. 

 
(pozn.: diskusia mimo záznam)  
 
p. Polaček, primátor mesta: Vy nám dáte termín dať vám výsledok do konca septembra, aby 

ste od 1. októbra spustili proces. Ale poprosím, nech sú to dve uznesenia, nech tam nie 
je termín. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie bude, aby sme poverili mesto Košice rokovať s 

termínom do konca septembra, že nám dá vedieť. Aby bol výsledok do 30. septembra. 
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p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická pripomienka. Som si spomenul 
a chcem sa spýtať, či platí ešte tá džentlmenská dohoda, ktorú minister financií dal, že 
momentálne to je návratný a že sa to môže preklopiť do grantu, tzn. nenávratného. Tak 
to bolo prezentované ešte pred dvoma, troma mesiacmi. Platí to ešte? Resp. je 
komunikácia aj o tejto možnosti?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ústami pána štátneho tajomníka, keď budeme poslúchať, tak z 

návratnej sa stane nenávratná. Ale pani Kažimírová pozná presnú vetu, ktorá v tej 
zmluve je a nám ju odcituje. 

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Keď môžem upresniť, z toho pokynu, keď ste ho 

náhodou niektorí čítali, tak tam je uvedené, že táto návratná finančná výpomoc sa 
nemôže zmeniť na dotáciu, jedine na základe rozhodnutia Vlády Slovenskej republiky. 
Môže byť, že sa to bude rozhodovať individuálne podľa žiadosti jednotlivých obcí, že v 
roku 2024 niektoré nebudú mať na to, aby boli schopné splatiť, požiadajú o odpustenie 
a keď to vláda schváli, tak vtedy im bude odpustené.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pekne. Môžeme pristúpiť k hlasovaniu? Tak ako 

bolo spomenuté pánom starostom Hlinkom: Rada starostov poveruje mesto 
administrovať túto žiadosť a požiadať o možnosť za všetky mestské časti... ako by sme 
mohli teda naformulovať samotné uznesenie, aby bolo vyhovujúce pre ministerstvo? 

 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Jednoducho, jasne a zrozumiteľne. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Takže poveruje – Rada starostov poveruje mesto pokúsiť 

sa zadministrovať za všetky mestské časti žiadosť, jednorazovú žiadosť vo výške 5,9 
mil. s výsledkom do 30. 9. Kto je za? (pozn.: hlasovalo sa hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 2 - za: 16, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie prešlo. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Rámcová predbežná dohoda týkajúca sa usporiadania majetkových vzťahov občanov 
MČ Košice – Ťahanovce v iných MČ 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pánovi primátorovi. Na ďalšie rokovanie príde 

ešte pán riaditeľ. Ako som spomenul, bod číslom 2 sa týka rámcovej predbežnej dohody 
týkajúcej sa usporiadania majetkových vzťahov občanov MČ Košice Ťahanovce v iných 
mestských častiach. Tento bod nemáme písomne predložený, ale ide o predbežnú 
dohodu. Dovoľte, aby som pri príležitosti tohto bodu predstavil pani doktorku Lagin, 
s ktorou sme začali už nejaké rokovania. Ide o to, že mesto Košice aj vy ste toho 
svedkom, že médiá prinášajú veci o tom, že nevie konať vo veci kapitálových investícií 
alebo prípadne developerských investícií s tým, že mnohé sú pozastavené alebo niekde 
čakajú alebo sú v omeškaní s tým, že sú problémy s majetkovým vysporiadaním. Vo 
veľkej miere sú to naozaj občania mestskej časti Ťahanovce, tak isto to prezentoval pán 
starosta Ihnát, kde inicioval tak isto niektoré rokovania, aby vlastne mohli využiť, že 
eurofondy alebo iné zdroje, kde naozaj je podmienka vlastnícky vzťah k pozemku. Či sa 
to už týka zatepľovania škôl alebo parkovísk a ďalších investícií. V tomto bode chcem 
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uviesť hlavne to, že tak isto, ako architekti povedali, že je problém sa cez túto 
problematiku dostať, chcem vás poprosiť, aby sme sa aspoň predbežne vyjadrili za 
každú mestskú časť, kto a ako má túto informáciu, aby sme vedeli túto informáciu 
zhromaždiť a postupne vyriešiť cez formy, ktoré nám súčasný zákon dovoľuje, ale 
nechcem predbiehať. Preto ak dovolíte, dám slovo pani Lagin.  

 
p. Lagin, mediátorka: Ďakujem, v prvom rade by som rada poďakovala, že som mohla prísť. 

V podstate tento bod som cez pána starostu a predsedu RS iniciovala ja. Rada by sa 
informovala, že v utorok 25. 8. bolo na pôde MČ Sídlisko Ťahanovce stretnutie 
uskutočnené a tohto stretnutia sa zúčastnilo v tom čase aj mesto aj ďalší predstavitelia a  
boli tam aj osoby, ktoré pochádzajú zo samotnej obce Ťahanovce, ako ďalšej mestskej 
časti. Toto stretnutie trvalo asi hodinu a pol, ale základným iniciátorom bol pán starosta 
tejto mestskej časti z dôvodu, že táto MČ, ako všetci veľmi dobre vieme, je najviac 
postihnutá v podstate nevysporiadanými vlastníckymi pozemkami a v podstate takmer 
celé sídlisko je postavené na pozemkoch súkromných vlastníkov a títo vlastníci sú 
v drvivej väčšine Ťahanovčania z obce. Stretnutia sa zúčastnil aj pán Ing. Fecko, ako 
štátny tajomník ministerstva pôdohospodárstva, a to z toho dôvodu, že jednak aj pán 
starosta tejto mestskej časti, ale pán starosta mestskej časti Ťahanovce obec by rád v 
podstate sa pohol ďalej a hľadáme nejakú podporu aj na pôde mesta, aby sme mohli ísť 
vyššie. Dôvodom, prečo vlastne bol účastný tohto stretnutia pán štátny tajomník 
ministerstva pôdohospodárstva, bola najmä skutočnosť, aby sme ich oboznámili 
rámcovo so stavom, čo sa v podstate deje, čo chceme dosiahnuť a skutočne bez toho, 
žeby sme pristúpili k nejakému viac-menej jednotnému postupu ohľadom usporiadania 
týchto dlhodobo neriešených vlastníckych vzťahov sa nepohneme. Tzn., že výstupom 
bol prísľub pána štátneho tajomníka, pána Fecka, že do dvoch týždňov, čo sme asi už aj 
minuli, pán Ihnát, neviem či k vám došla nejaká informácia z ich strany alebo nie, bolo, 
že túto vec by chceli predniesť na samotnej vláde a teda potrebujú nejaký výstup od nás, 
či vôbec na našej strane, čo sa týka v podstate zrejme asi každej mestské časti, máme 
my vôľu vôbec túto otázku riešiť. V ďalšom bode by som vás rada chcela upovedomiť o 
tom, že následne po tomto stretnutí sa uskutočnilo ešte jedno stretnutie s pánom štátnym 
tajomníkom a to minulý týždeň v pondelok 31. augusta. Na tomto stretnutí bol pán 
Nigut, ja a pán štátny tajomník a požiadavka z jeho strany neoficiálna bola, či vlastne 
my sme schopní na pôde mesta urobiť nejaký výstup skrz toho, či máme o tom 
vedomosť za tú, ktorú mestskú časť, či to chceme riešiť a podľa toho samozrejme, ktorá 
časť, aký má problém, s tými Ťahanovčanmi, s týmito nevysporiadanými pozemkami, či 
vieme vypichnúť na našej strane to, akým spôsobom a hlavne čo, by sme potrebovali 
najskôr poriešiť. My vieme to, že samozrejme, že ten problém je ďalekosiahly, máme to 
tu minimálne 30 rokov, tie veci sú vlastne z minulosti, ale na druhej strane mimo tej 
témy, ktorá bola otvorená pred dvoma týždňami na tom stretnutí na sídlisku Ťahanovce 
v zasadačke, nestačí nám to, že niekde budú nejaké vecné bremená zapísané, práva 
stavby voči pozemkom, lebo skutočne do budúcna ja si myslím, že je to otázka 
mestských častí. Možnože nás v tom podporíte, možno že nie, skôr či neskôr vlastne 
musíme vysporiadať tieto veci, minimálne nejako začať, aby sme mali nejaké výsledky 
možno v horizonte 10, 15 rokov. Tzn., rada by som vás teraz poprosila, nakoľko nie 
každej mestské časti sa to zrejme týka, aby ste sa vyjadrili najprv iba veľmi stručne, či 
sa to vašej MČ týka, či evidujete to, že na svojej pôde máte nejaké takéto problémy a čo 
momentálne najpálčivejšie má ktorá mestská časť. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Do toho procesu naozaj môžeme si urobiť také kolečko, 

nie každý starosta môže mať informáciu. Ťahanovčania naozaj majú, či je to na KVP, či 
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na Juhu i na Jazere sme naposledy riešili rozšírenie Slaneckej. Hlavne sa to týka 
rozšírenia ciest. Malo by sa to týkať hlavne mesta. Ja poviem, že sa to týka hlavne 
mesta naozaj, ale mesto by malo byť garantom. Mňa mrzí, že pán primátor neostal, aby 
mal naozaj priamu informáciu, medzitým príde riaditeľ MMK, ale prioritný záujem by 
malo mať mesto, lebo tie formy, ktoré sú, samozrejme či už z ministerstva 
pôdohospodárstva, jednoduché pozemkové úpravy, vyvlastňovanie, tie procesy môžu 
byť, ale naozaj sú dlhodobé. Bolo by dobré, či už vy, ako štatutári, majetkové oddelenie 
jednotlivých MČ, keby ste vedeli nám poskytnúť túto informáciu, že či ide o obyvateľa 
Ťahanoviec. Možnože nedisponujete. Tí Ťahanovčania majú trvalé pobyty u vás dajme 
tomu, niektorí, ale ide o to, že pri sumarizácii týchto vlastníckych vzťahov nato prídeme 
kto kde býva, ale naozaj tie jednania budú široké, zložité, dohodové a mnohonásobné. 
Ak sa to netýka urbárnikov, tak aj do 300 minimálne niekde, samozrejme treba brať do 
úvahy aj to, že vlastníctvo sa dedí. Preto hovorím, že je to náročné. Ďakujem pán 
riaditeľ, že ste prišli, hovorím práve o náročnosti pri vybavovaní vlastníckych vzťahov a 
týka sa to naozaj hlavne mesta. A zopakujem to v jednom bode s tým, že potom MČ, 
žiadame ich, aby vedeli trošku nájsť nejakú vhodnú spoluprácu a súbežnosť a dať nám 
nejaké stanovisko, za MČ, ktorej sa to bude týkať. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Nadviažem na pani doktorku Lagin - treba 

povedať, že môj názor je, že za tento stav môže štát. Štát to spôsobil po revolúcii 1989, 
kde svojím spôsobom postavil aj tretiu časť sídliska Ťahanovce načierno a tieto 
pozemky sa už nevysporiadali, čiže tam bola Stavoinvesta, ktorá vysporiadala 40 
halierov za meter štvorcový, ale po revolúcii to nejakým spôsobom ustálo a boli tam 
problémy. Nebudem hovoriť o tom, že čo mohol urobiť prvý primátor mesta pán 
Kopnický, atď., to nebudem, to je už ako história, čiže mohol zaviesť do katastra 
nehnuteľností tam nejaké peniaze - 450.000 Sk trebalo zaviesť a tým pádom by boli aj 
ako vysporiadané. Čo sa týka ďalších vecí, ešte by som chcel upriamiť pozornosť na 
pani Lagin – pán Fecko povedal jasne, že na Vláde Slovenskej republiky, najmä na 
ministerstve financií sa bude baviť o tom, či sú financie a peniaze. Toto je dôležité 
povedať, pani doktorka, či sú vôbec peniaze na to, aby štát vysporiadaval tieto pozemky 
za štátne peniaze. A preto som bol rád, že sa zúčastnilo mesto Košice a treba povedať aj 
mesto Michalovce, ktoré má podobný problém presne ako máme my, a to je sídlisko 
SNP - Slovenského národného povstania načierno postavené. To sú tie dobehy 
socializmu. A práve nám ide o to, aby sme aspoň pod cestami, chodníkmi a tými 
komunikáciami a samozrejme zázrakom by bolo pod budovami škôl ako príklad to, čo 
si povedal ty, že ako zatepľovanie vlastne a prvý bod vízie Európskej únie, že vzťah 
k pozemkom, aby sme v tejto veci mohli pokračovať ďalej, tak to by bol zázrak, ale 
aspoň nejaké rezidentské parkovanie robiť, niečo podobné, lebo my sa nevieme pohnúť 
z miesta ďalej. A nielen v parkovaní, vo všetkom. Každý starosta akože sa vyhováral, že 
sa nevieme pohnúť ďalej, ale ja som prvý starosta mestskej časti, ktorý sa pohol cez 
štát, išiel cestou štátu a nie mesta. A mesto som zavolal na to rokovanie. Som veľmi rád, 
že mesto prišlo. Toľko na úvod. 

 
p. Lagin, mediátorka: By som ešte chcela doplniť pána starostu pre tých, ktorí na tomto 

stretnutí neboli - v tom následnom stretnutí s pánom štátnym tajomníkom sa otvárala aj 
otázka použitie eurofondov ako takých, nakoľko prvotne na tom stretnutí, ktoré sa 
týkalo hlavne sídliska Ťahanovce bolo teda konštatované, že vedeli by sme začať v 
rámci mesta nejakými jednoduchými pozemkovými úpravami, ktoré je možné zo 
štátneho rozpočtu financovať. Ja som sa ho potom následne na tom ďalšom stretnutí 
pýtala, či je možné žiadať nejakú výnimku ohľadom týchto vecí, aby sa dali v podstate z 
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eurofondov financovať. To len na doplnenie. Zatiaľ nie. V podstate nejaká informácia k 
tomu bola a my by sme potrebovali, preto som si to dovolila aj otvoriť, tak to za účasti 
všetkých starostov MČ, aby sme dali skrz napr. z dnešnej zápisnice nejaký výstup, že 
áno, chceme to prerokovať, riešime to, aby sme teda vedeli, ktoré MČ, kto má aký 
rozsah problému, jednak aj kvôli následným financiám a k týmto veciam povedať, aký 
objem peňazí potrebujeme. Pán starosta Severu, vás poprosím. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ja by som sa najprv spýtal pani Lagin - vy máte nejaké 

poverenie od mesta? Alebo niečo, že konáte alebo od vlastníkov alebo od 
Ťahanovčanov? Alebo ako to vlastne funguje medzi mestom, obcou Ťahanovce, obcou 
Sídlisko Ťahanovce, vlastníci, Ťahanovčania, atď.? Toto je prvá otázka. My sme sa 
stretli asi pred dvoma mesiacmi ohľadom 100 metrov štvorcových - križovatka 
Kostolianska. Nie je tu starosta mestskej časti Kavečany, ktorý každý deň tam 
prechádza. Sú problémy každý deň. Ja mesiac teraz každé ráno tam prechádzam a keď 
tam nie je havária, tak je tam kilometrová kolóna. Dvaja vlastníci, bývali Ťahanovčania, 
vlastnia 100 m² pod budúcim kruhovým objazdom. 15 rokov ho vidím už nakreslený a 
nepodnikli sa kroky. Kroky sú - vyvlastnenie napr. 3 až 5 rokov maximum. My nie sme 
schopní začať procesy, tzn. tu niečo je možné urobiť a budem rád, keď toto vedenie 
mesta sa do toho pustí a budeme postupovať v súlade a v intenciách zákona. Tzn., buď 
budú možnosti vykúpiť, dohodnúť sa, vyvlastniť. Ale asi pravdepodobne treba 
postupovať súčasne všetkými spôsobmi, aby sme neznepríjemňovali a nedovolili 
jednému alebo dvom ľuďom s pár metrami štvorcovými znepríjemňovať dennodenne 
život 20, 25, 30-tisícom obyvateľov mesta Košice, prípadne aj tým, ktorí prechádzajú 
do okolitých dedín, ďakujem. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Mňa zaujíma, je to super vec, myslím, že každý jeden 

z nás má takéto problémy. Pán Ihnát hovoril o cestách, chodníkoch. Ja milé rád sa 
zapojím do tejto akcie, len ide o to, že kto to bude financovať. Pokiaľ to bude 
financovať štát, ja budem šťastný, lebo týchto vecí v rámci mestskej časti máme milión 
a spôsobuje to nemalé problémy. Pokiaľ to bude financovať štát, že to nebudú zase od 
nás vyžadovať, lebo ja by som to robil už dávno, keby som mal na to finančné 
prostriedky. 

  
p. Lagin, mediátorka: Určite v mestských častiach na to peniaze nie sú, a tak isto ani v meste 

na to peniaze nie sú. Pán Ihnát správne poznamenal, že spôsobil to štát a štát by to mal 
aj doriešiť. Ľahko sa to hovorí a ťažko sa to realizuje. My preto potrebujeme z našej 
strany nejaký výstup, aby teda štát vedel, skutočne to chceme riešiť. Že máme tu bordel 
a chceme to nejako ďalej posunúť, doriešiť to.  
Ku pánovi starostovi Severu - tak ako som deklarovala na tom stretnutí pred dvoma 
mesiacmi, toto stretnutie na úrovni starostov všetkých mestských častí malo byť už cez 
leto, ale sme sa dohodli, že z dôvodu, že sú prázdniny, tak isto s pani vedúcou 
majetkového a takisto vlastne vtedy, keď ste prichádzali na toto stretnutie sa rozprávala 
s pánom riaditeľom úradu, s pánom Čopom a sme sa teda dohodli, že sa do toho 
pustíme v septembri. Tak to je odpoveď na tú otázku. A ak som vás správne vyrozumela 
hlavne križovatka Kostolianska vás trápi, čo sa týka vašej mestskej časti. A chcem sa 
opýtať ohľadom Aničky, lebo to je tiež vlastne vašim katastrom. Teda následne, lebo ste 
mi hovoril, že to má veľmi dlhodobé ciele. 
 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ohľadom Aničky, je to veľmi jednoduché - my už to 
postupujeme na Okresný úrad. Možnosti sú – pokuty - bude to takto riešené.  
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p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Môžete si poznačiť - areál Základnej 

školy na ulici Poľná: 1,2 hektára vysporiadať. Futbalový, športový areál – hneď vedľa 
ZŠ: zhruba 1,1 hektára vyporiadať. To je zhruba všetko preto, že komunikácia, zeleň je 
v našej MČ väčšinou v správe majetku mesta Košice. Je tam zopár ulíc, ktoré sú, ale 
myslím si, že toto je najpálčivejšie, čo našu MČ trápi. Držím palce a čakám za 
výsledkami, ďakujem. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Kým bude reakcia pani doktorky, len pripomínam naozaj, 

sme po minulé roky sa stýkali s tým, že všetky voľné parcely skupovali developeri. 
ktoré si zamieňali s mestom pozemky, ktoré boli často strategické. Myslím si, že pre 
strategické pozemky sú aj vlastníci súkromní, oni sa buď opomenuli alebo v podstate 
boli vo veci mimo záujmu. Toto treba dať do poriadku, naozaj tí ľudia to vidia a práve 
preto sú neprístupní na rôzne rokovania. Svedkom toho bol aj pán riaditeľ, keď sme pod 
Slaneckou na poslednú chvíľu vyriešili ešte niektoré vlastnícke vzťahy, čiže naozaj tu sa 
nestavajú na zadné iba firmy, ale naozaj, keď sa občania - vlastníci, ktorí majú ústavný 
zákon na to, že chcú narábať so svojimi pozemkami a nie je im to dovolené, sa 
nečudujte, že sa stavajú na zadné. Takže preto si myslím, že naozaj treba rokovať 
s vlastnými ľuďmi. Naozaj, tí ľudia sa miešajú, sťahujú sa, premiestňujú, bývajú všade, 
ale ich by som povedal vnútro nepoznáte a mnohokrát sú to ľudia, ktorí sú zranení práve 
takýmito vecami, ktoré sú historicky 30 a viac rokov neriešené. Takže tieto veci naozaj 
budú bolestivé, budú dlhodobé, ale keď ich raz nezačneme riešiť, tak ich nevyrieši nikto 
a nikdy. A práve preto, aby sa nečakalo len na vyvlastňovanie, aby to neprinieslo zlú 
krv, musíme hľadať iné riešenie, ktoré chceme. Toto stretnutie je prvé z tých, aby ste vy 
deklarovali len možnosť buď spolupráce, spolupatričnosti, prípadne súčinnosť, ak bude 
potrebné. Nedávame žiadnu papierovú zmluvu, možno aj tá bude, pokiaľ bude treba, ale 
myslím si, že hlavná vec je to, aby sme o tejto téme debatovali a hľadali riešenia. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja by som navrhoval, aby sme si dali 

pracovné stretnutie s naším príslušným referátom pani doktorka.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Súhlasím, je to na ďalšie rokovanie, lebo chýba tu aj 

kolega zo Západu - Borovicový háj, aj tam sú Ťahanovčania. Naozaj tých vecí je veľa. 
A teraz procesne, aby sme sa posunuli ďalej. Pokiaľ sme ešte uznášaniaschopní, môžem 
poprosiť o hlasovanie, že berieme túto predbežnú dohodu týkajúcu sa veci na vedomie. 
Vďaka. Hlasujeme. 

 
Hlasovanie č. 3 - za: 12, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pekne, ukončujem bod č. 2. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Bod číslo 3 Rôzne. Máte niečo do rôzneho? Mohli sme aj 

upraviť pozvánku alebo program, lebo mám na vedomie, že 11. septembra bude to 
mestské zastupiteľstvo. Je tam jeden bod programu – personálne zmeny v DPMK. Máte 
k tomu niečo?  
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p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: (pozn.: reagoval na riaditeľa MMK) Marcel, 
ty si sa vzdal, teda že odchádzaš z predstavenstva. Ja osobne som hlasoval proti, aby si 
odchádzal preč. Mám rozpor teraz v sebe. Ja proti Padyšákovi nič nemám. Ale vadí mi, 
keby v predstavenstve Dopravného podniku mesta Košice vôbec nebolo zastúpenie 
mesta Košice. A jednoducho trvám na tom, že ako jediný akcionár musí mať zastúpenie 
v predstavenstve Dopravného podniku mesta Košice. Chcem sa opýtať, ako to je, tí 
poslanci, ktorí dali zvolať mestské zastupiteľstvo, ja súhlasím, lebo treba dopravný 
podnik riešiť. Ale láme sa to vo mne, že jednoducho vyšachovať týmto spôsobom člena 
predstavenstva za mesto Košice a potrebujem vedieť jasné noty. Ja osobne dám sám 
procedurálny návrh, aby poslanecké kluby 10 minút sa rozprávali medzi sebou a riešili 
tento problém.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Sú príspevky iné?  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Chcem sa opýtať riaditeľa MMK, či má 

informáciu, či to zastupiteľstvo v piatok od druhej, či sa bude zaoberať len tým jedným 
bodom alebo mate informácie, že dôjde v rámci doplnenia programu k doplneniu iných 
programov? Bude teda len ten jeden bod programu? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK - Je to mimoriadne MZ a mimoriadne sa môže zvolať len k tomu bodu, 

ku ktorému bolo zvolané. Toto zastupiteľstvo je zvolané na základe priamej požiadavky 
poslancov, ktorú doručili. Legislatívne to podľa mňa nie je možné. (pozn.: diskusia 
mimo záznam). A k čomu sa mám teraz vyjadriť ešte raz? (pozn.: diskusia mimo 
záznam) Zatiaľ som v predstavenstve a tak, ako bolo povedané, hlavný akcionár by mal 
mať možnosť vykonávať akcionárske práva na každodennom chode najväčšieho 
podniku mesta a vlastne podniku, kde mesto posiela najväčší balík peňazí zo svojho 
rozpočtu, ak nepočítam školstvo.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ak dovolíte, bez hlasovania ukončujem toto dnešné 

rokovanie. Ďakujem vám všetkým prítomným.  
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut vyhlásil 18. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach za ukončené.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 
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